
| روزنام��ه جوان |  ش��ماره 88523060136954سرويس ورزشي دوش��نبه 2 بهمن 1402 | 10 رجب 1445|

فريدون حسن

تيم ملي محتاج انتقاد هاي سازنده
تيم ملي فوتبال مقابل هنگ كنگ عملكرد جالب توجهي نداشت. بازي 
مطابق ميل ما پيش نرفت، هرچند در نهايت سه امتياز اين مسابقه به 
حساب ايران واريز شد، اما بازي پرانتقاد شاگردان قلعه نويي اين بهانه را 
به دست مخالفان سرمربي تيم ملي داد تا هر طور كه دلشان مي خواهد 
به او و تيمش بتازند. تيم ملي در بازي دوم خوب نبود؛ اين يك حقيقت 
انكارناپذير است، اما وقتي متوجه باشيم كه دو مدعي ديگر جام، يعني 
ژاپن و عربستان هم مقابل تيم هايي كه اصلًا در قواره قهرماني نيستند 
با چالش روبه رو شده اند، نتوانسته اند برنده از زمين خارج شوند، آن وقت 
ش��ايد قدري منصفانه تر عملكرد تيم ملي را زير تيغ انتقاد قرار دهيم. 
بعد از برتري قاطع ايران مقابل فلس��طين برخي از كارشناسان اعلام 
كردند كه نبايد توقع داشته باشيم كه هنك گنگ را هم با  چهار يا پنج 
گل شكست دهيم. خب اين اتفاق هم رخ داد و ما با تجربه بيشتر موفق 

شديم در يك بازي سخت پيروز شويم. 
انتقاد هايي كه اين روزها از امير قلعه نويي و تيم ملي مي شود، دقيقاً 
انتقاد هايي است كه ريش��ه در خصومت هاي شخصي دارد، چراكه 
وقتي تيم ملي پيروز مي ش��ود تعدادي از همي��ن منتقدين يا مهر 
س��كوت بر لب مي زنند يا اينكه از آن طرف بام مي افتند و چنان لب 
به تمجيد مي گشايند كه تصور مي شود تيم به مقام قهرماني رسيده 
اس��ت. زمان زيادي از برتري مقابل فلس��طين نگذش��ته و يادمان 
هست كه چگونه اين پيروزي را ش��روع طوفاني ايران مي ناميدند و 
قدرت نمايي يوزها. همان كساني كه اينگونه برتري مقابل فلسطين 
را بزرگ عن��وان مي كردن��د حالا كس��ب پيروزي ضعي��ف مقابل 

هنگ كنگ را يك شكست قلمداد مي كنند. 
در اينكه تيم ملي با مشكلاتي روبه روس��ت هيچ شكي نيست، اما اين 
مشكلات ريش��ه در س��ال هاي گذش��ته هم دارد و اينگونه نيست كه 
يك شبه و در زمان س��رمربيگري امير قلعه نويي به وجود آمده باشد. 
خيلي كليش��ه اي اس��ت اگر عنوان كنيم كه تيم ملي ام��روز نيازمند 
همدلي و اتحاد تمام اركان فوتبال براي كسب موفقيت است، اما اين را 
مي توان گفت كه حداقل برخي كه امتحان خود را بارها در رده هاي ملي 
و باشگاهي پس داده و حاصلي جز شكست نداشته اند، تا پايان كار ايران 

در جام ملت ها زبان به دهان بگيرند و انتقاد بيهوده نكنند. 
امير قلعه نويي بايد ايرادها و اشكالات تيمش را برطرف كند. اين از بد 
حادثه است كه او در بازگش��ت به تيم ملي با تيم هايي روبه رو مي شود 
كه ديگر مثل سال 2007 نمي خواهند زنگ تفريح بزرگان فوتبال آسيا 
باشند. سرمربي تيم ملي به اذعان خودش چند فينال تا رسيدن به فينال 
اصلي پيش رو دارد و تفاوتي هم نمي كند مقابل چه تيمي قرار مي گيرد. 

بنابراين بايد خود و شاگردانش را آماده سخت ترين بازي ها كند. 
در اين سو هم اگر كسي واقعاً دلسوز تيم ملي است و مي خواهد ايران 
نتيجه لازم را كس��ب كند و موفق ش��ود، بهتر اس��ت خصومت هاي 
ش��خصي را كنار بگذارد و با انتقاد هاي س��ازنده به كمك تيم ملي و 

سرمربي آن بيايد. 

نژادپرستان بايد بازنده ميدان باشند
پرواضح بود كه اتفاقات رخ داده در يكي 
از ديدارهاي چمپيونش��يپ انگليس و 
همچنين ورزشگاه بلونرژي شهر اودينزه 
با واكنش جامعه فوتبال مواجه خواهد  
شد. توهين هواداران شفيلدونزدي در 
جريان بازي با كاونتري به كيسي پالمر، 
هافبك اين تيم و همچنين اتفاق مشابه 
كه براي مايك مانيان، گل��ر ميلان در 
مصاف با اودينزه رخ داد و باعث شد اين 
بازيكن زمين ب��ازي را ترك كند )البته 
بعد از 10 دقيقه به ميدان بازگش��ت و بازي از سر گرفته شد(، خشم 
جامعه فوتبال و هواداران آن را به دنبال داشت. هرچند كه برتري هر 
دو تيم ميلان و كاونتري بهترين پاسخ به هواداران نژادپرست اودينزه 
و شفيلدونزدي بود، اما قاطع ترين پاسخ را بعد از اين اتفاقات، رئيس 
فدراسيون فيفا به نژادپرستان داد! اينفانتينو با دادن پيشنهاد »باخت 
خودكار« براي تيم هايي با هواداران نژادپرست، نشان داد تا چه اندازه 
با اين مسئله مشكل دارد: »اتفاقاتي كه روز شنبه در اودينزه و شفيلد 
رخ داد، كاملًا مشمئزكننده و غيرقابل قبول  هستند. هيچ جايي براي 
نژادپرستي به هر شكلي در فوتبال و جامعه وجود ندارد. من حمايتم را 
از بازيكناني كه در مسابقات روز شنبه متحمل توهين هاي نژادپرستانه 
ش��دند، اعلام مي كنم. ما به همه اركان نياز داريم تا آموزش را در اين 
زمينه از مدرس��ه ش��روع كنند تا اطمينان حاصل شود كه نسل هاي 
آينده بدانند نژادپرستي در فوتبال يا جامعه جايي ندارد. ما بايد الان 
تصميم گيري و تيمي را كه هوادارانش رفتارهاي نژادپرستانه داشته اند 
جريمه كنيم و بازي را تمام  شده اعلام كنيم و تيمي را كه هوادارانش 

توهين نژادپرستانه كرده اند، بازنده اعلام كنيم.«

دارنده مدال برنز بازي هاي آسيايي اميدوار به كسب اولين سهميه 
دوچرخه س��واري بانوان ايران در المپيك اس��ت. فرانك پرتوآذر، 
دختر دوچرخه س��وار كش��ورمان در هانگژو اولين مدال تاري��خ بانوان اين رش��ته در بازي هاي 

آس��يايي را به گردن آويخت. حالا كميته  ملي المپيك و فدراسيون 
دوچرخه س��واري در تلاش��ند تا پرت��وآذر از طري��ق وايلدكارت 
در پاريس 2024 حضور داش��ته باش��د. اين بانوي مدال آور در 
گفت وگو با ايس��نا به اين مسئله واكنش نش��ان داد: »در دوره 
قبل المپيك در ليست انتظار بودم. در اين چند سال با توجه به 
نتايج و تلاش هايي كه داشتم، نش��ان دادم لياقت اين را دارم كه 

در المپيك باشم. اينكه يك دختر دوچرخه سوار از ايران 
در المپيك حضور داش��ته باشد، اتفاق بزرگي است. 

تاكنون س��عي كرديم ثابت كنيم شرايط گرفتن 
اين سهميه را دارم. البته راه آساني نيست، چون 
قوانين سختي گذاش��ته اند، اما امكانپذير است. 
هميشه س��عي كردم راه را براي بانوان ديگر باز 
كنم. با اولين مدال قهرماني آس��يا تلاش كردم 
توجهات را به س��مت دوچرخه س��واري بانوان 
جلب كنم. با مدال بازي هاي آسيايي اين راه را 

ادامه دادم و اميدوارم با گرفتن سهميه و حضور در 
المپيك نش��ان دهم وقتي من با اين شرايط سخت 

به اينجا رس��يدم، بقيه بانوان هم با تلاش و پش��تكار 
مي توانند به هدف شان برسند.«

مهرام در انديشه فتح قلعه عقاب ها

لياقت حضور در المپيك را دارم

دو مدعي ليگ بسكتبال مهم ترين ديدار هفته شانزدهم اين رقابت ها        خبر
را برگزار مي كنند. بازي هاي اين هفته از ليگ  برتر امروز با برگزاري 
چهار ديدار آغاز مي شود و مصاف شهرداري گرگان با مهرام حساسيت هاي زيادي دارد. صدرنشين 
در قلعه عقاب ها منتظر است تا همچون ديدار رفت دوباره تيم مهرام را شكست دهد. تيم مصطفي 
هاشمي در اين فصل فقط يك باخت داشته، درحالي كه مهرام با هدايت فرزاد كوهيان عملكرد پرفراز 
و نشيبي داشته و هفته گذشته بعد از دو باخت متوالي توانست ليمونديس را شكست دهد. مهرام تيم 
سوم جدول است و براي عبور از شهرداري در گرگان كار بسيار سختي پيش رو دارد. ذوب آهن تيم 
دوم ليگ در اصفهان ميزبان فولاد هرمزگان است و مس در كرمان به مصاف كاله مي رود. ليمونديس 
فارس با پالايش نفت  آبادان مصاف مي دهد و ديدار تيم هاي طبيعت – رعدپدافند و آورتای ساري 

– مس رفسنجان نيز فردا برگزار مي شود.

تكليف نيمكت تيم ملي واليبال را مشخص كنيد

داشتن صندلي در فدراس��يون جهاني واليبال 
بي ترديد اتفاق قابل توجهي است، حتي اگر اين 
 FIVB س��مت، حضور در كميته ورزشكاران
باشد و چه كسي بهتر از سعيد معروف. كاپيتان 
س��ابق تيم ملي واليبال ايران كه فدراس��يون 

جهاني لقب اس��طوره زنده واليبال را به او داده 
است، گزينه اي كه اتفاقاً وحيد مرادي، سرپرست 
فدراسيون واليبال نيز روي او نظر مثبتي دارد: 
»ش��ش ماه قبل از برگزاري كنگره فدراسيون 
جهاني واليبال ثبت نام بازيكنان براي عضويت 

در كميته ورزشكاران آغاز مي شود. به نظر من 
سعيد معروف شايستگي حضور در اين كميته 
را دارد و فدراس��يون واليبال از او براي عضويت 
در كميته ورزش��كاران حماي��ت خواهد كرد. 
شرايط سختي است، زيرا انتخاب نفرات از سوي 
ورزشكاران جهان است و بايد تلاش زيادي براي 
رسيدن به اين هدف انجام شود. با وجود اين قرار 
است فدراسيون واليبال ايران، معروف را معرفي 

و فدراسيون جهاني نيز از او حمايت كند.«
كميته ورزشكاران فدراسيون جهاني واليبال 
شامل 10 نفر اس��ت؛ پنج بازيكن از ساحلي و 
پنج بازيكن كه البته 50 درصد آن را هم بانوان 
تشكيل مي دهند و بي ترديد اتفاق خوبي براي 
واليبال ايران است كه سعيد معروف يكي از اين 
10  نفر باشد. اما آنچه جاي سؤال و تعجب دارد، 
اين است كه سعيد معروف همچنان براساس 
ادعاهاي مطرح شده از سوي فدراسيون واليبال، 
يكي از گزينه هاي سرمربيگري در تيم ملي است 

و با اين شرايط سرپرس��ت فدراسيون واليبال 
از تلاش براي حضور او در كميته ورزش��كاران 
FIVB خبر مي دهد، ولی هيچ اشاره اي به اين 
مهم ندارد كه آيا در صورت ثبت نام معروف براي 
حضور در كميته ورزشكاران فدراسيون جهاني، 
همچنان او يكي از گزينه هاي سرمربيگري تيم 

ملي واليبال ايران است يا نه!
از س��وي ديگر مرادي چنان با هيجان از پيگيري 
س��فت و س��خت براي حضور معروف در كميته 
ورزش��گاران FIVB و حتي رايزني با فدراسيون 
جهاني براي رسيدن به اين هدف صحبت مي كند 
كه اگر نيمي از اين تلاش و هيجان را براي انتخاب 
سرمربي تيم ملي به خرج داده بود، تكليف نيمكت 
اين تيم خيلي قبل تر مشخص شده بود و در فاصله 
زماني كوتاه��ي كه تا ليگ  ملت ه��اي واليبال به 
عنوان آخرين فرصت واليبال ايران جهت كسب 
جواز حضور در المپيك پاري��س مانده همچنان 

شاهد بلاتكليفي تيم ملي و نيمكت آن نبوديم!

 حضور معروف 

در كميته ورزشكاران 

FIVBخوب است، اما...

شميم رضوان
      بازتاب

      چهره

پس�رفت لي�گ  برت�ر فوتب�ال اي�ران در بين 
س�اير ليگ هاي جهان و آس�يا خبري بود كه 
انتظارش را داش�تيم و اصلًا ه�م عجيب نبود. 
اينكه فدراسيون بين المللي تاريخ و آمار هر سال 
رتبه بندي ليگ هاي فوتبال دنيا را اعلام مي كند، 
فرصت خوبي است براي كش��ورهايي كه مديران 
فوتبالي اش واقعاً دلشان براي اين رشته مي سوزد 
و به فكر پيشرفت هس��تند. اما در فوتبال ما براي 
آقايان فرق��ي نمي كند ليگ  برترم��ان به رده 68 
جهان س��قوط كرده و از ليگ هاي كوزوو، لتوني، 
جزاير فارو، تانزانيا و ازبكستان هم عقب افتاده ايم!

      
IFFHS رده بن��دي ليگ هاي جهان در س��ال 
2023 را با در نظر گرفتن كيفيت فني آنها از نگاه 
كارشناسان خود منتش��ر كرد. در اين رده بندي 
صعود س��ري  آ ايتالي��ا به صدر جدول حس��ابي 
خودنمايي مي كند. ليگ ايتاليا بعد از سال 2020 
ديگر نتوانسته بود اين جايگاه را به دست بياورد 
و در عوض لي��گ  برتر انگليس دو س��ال متوالي 
)2021 و 2022( مقام اول را در اختيار داش��ت. 
بااين حال سري  آ با پيشي گرفتن از جزيره دوباره 
صدرنش��ين ش��د. بعد از انگليس، لاليگا باز هم 
بالاتر از بوندس ليگا قرار گرفت و رده س��وم را در 
اختيار دارد. رده چهارم از آن ليگ برزيل اس��ت 
و بوندس ليگای آلمان و لوش��امپيونه فرانسه هم 

پنجم و ششم جهان هستند. 
از اروپايي ه��ا كه بگذريم، مي رس��يم به ليگ هاي 

آس��يايي. كره جنوب��ي همچن��ان در رده بن��دي 
فدراس��يون بين المللي تاريخ و آم��ار بهترين در 
قاره كهن محس��وب مي ش��ود. كره اي ها از س��ال 
2011 اين جاي��گاه را در اختيار دارن��د و در رتبه 
31 ايس��تاده اند. نكته مهم اينكه عربستان در اين 
رده بندي فاصله اش را با كره كاهش داده و ليگ اين 
كشور در حالي در رده 33 قرار دارد كه تنها شش 
امتياز كمتر از كره به دست آورده است. عربستان 
در رده بندي س��ال 2022 چهلم جهان بود. ليگ 
ژاپن با 9 پله س��قوط در رده 39 ايستاده، اما ليگ 
ازبكس��تان با صعودي 10 پله اي به رده 67 صعود 
كرده است. ليگ ايران نيز با پنج پله تنزل به رتبه 

68 جهان سقوط كرد. 
      

ليگ ايران در شرايطي پنجمين ليگ آسيا شناخته 
شده كه حتي س��اده ترين فاكتورهاي لازم براي 
پيشرفت يا بهتر است بگوييم جلوگيري از پسرفت 
را ندارد. از اينكه س��طح ليگ كش��ورهايي چون 
آلباني، كوزوو، ارمنس��تان، جزاير ف��ارو، تانزانيا و 
ازبكس��تان بالاتر اس��ت نبايد خيلي تعجب كرد. 
وقتي دبيركل فدراسيون فوتبال به مديران يكي 
از دو باشگاه پرطرفدار اين كشور در خصوص نامه 
ارسالي به فيفا اتهام جعل سند مي زند، به هيچ وجه 

نمي توان انتظار پيشرفت داشت. 
تا وقت��ي امكان��ات اوليه برگ��زاري مس��ابقات، 
برنامه ري��زي حرف��ه اي و مديران لايق و دلس��وز 
نداشته باش��يم و به جاي اجراي قوانين به دنبال 

راهكاره��اي دور زدن قوانين حرف��ه اي بگرديم، 
اوضاع روز به روز بدتر هم خواهد ش��د. فاصله زياد 
با كره ، عربستان و ژاپن و همچنين عقب افتادن از 
ازبك ها، واقعيت تلخي است كه مسئولان فوتبال 
بايد بابتش از مردم و هواداران عذرخواهي كنند. 
كافيست نگاهي گذرا به وضعيت اين فصل از ليگ  
برتر بيندازيد؛ كل مس��ابقات خلاصه مي شود به 
جنجال، حاشيه، توهين، افترا و بيانيه! هيچ كدام از 
ليگ هايي كه در رده بندي جهاني قبل از ما هستند 
چنين شرايطي را ندارند. آنها قطعاً اندرخم داشتن 
چمن معمولي نيس��تند و حس��رت داشتن يك 
زمين مناسب جهت برگزاري بازي ها به دل تيم ها 
نمانده است. در اينجا ما مشكلات سخت افزاري را 
با تغيير ورزشگاه و تبعيد تيم ها به ديگر شهرها حل 
مي كنيم. علاوه  بر اين خريد تجهيزات نرم افزاري 
به امري عادي در فوتبال تبديل شده و كسي به آن 
افتخار نمي كند، اما اينجا مديران فوتبال چند سال 
است كه وعده خريد VAR مي دهند و حتي ورود 
VAR قرضي براي چند بازي ليگ  قهرمانان را نيز 

جزئي از افتخارات خود مي دانند!
س��قوط به رده 68 جهان يك شبه اتفاق نيفتاده و 
حاصل سوءمديريتي اس��ت كه سال هاست كمر 
فوتبال ايران را شكس��ته است. گردش مالي ليگ 
 برتر كش��ورمان نجومي تر از حد تصور است. عدم 
شفافيت دستمزد بازيكنان و مربيان يكي ديگر از 
دلايل سقوط ليگ  برتر است، ليگي كه تيم هايش 
براي خريد بازيكنان بي كيفيت داخلي و خارجي 

حاضرند چندين ميليارد تومان بپردازند، شايسته 
پيشرفت نيست. مديران باشگاه ها با اينكه مي دانند 
ارزش فلان بازيكن چقدر است، اما به خواسته هاي 
عجيب آنها و دلال هايش��ان تن مي دهند. زيان ده 
بودن باش��گاه ها دليل ديگري اس��ت كه فوتبال 
باش��گاهي ايران را به مرز نابودي كش��انده است. 
درعين حال كه خبري از س��ود نيست، باشگاه ها 
همچنان از جيب دولت، صنايع، معادن و در يك 
كلام بيت المال ارتزاق مي كنند و متأسفانه كسي 
نيس��ت از آنها بپرس��د چرا بايد در ليگ شصت و 
هشتم جهان دستمزدهاي 30، 40 ميلياردي يا 
حتي بالاتر پرداخت شود! از طرفي اجراي قوانين 
بين المللي اهميتي براي تيم هاي م��ا ندارد و در 
صورت لزوم امكان دور زدن هر قانوني وجود دارد. 
 از كره و ژاپن ك��ه خيلی عقبيم، قط��ر هم كه با 
سرمايه گذاري بلندمدت هم از نظر سخت افزاري 
اوج گرفته و هم در فوتبال دنيا مطرح شده است. 
عربستان نيز با به خدمت گرفتن ستاره هاي فوتبال 
جهان نامش را س��ر زبان ها انداخته و ازبك ها هم 
عزمی جدي براي پيش��رفت دارند. ضمن اينكه 
جديت كنفدراسيون آس��يا براي حرفه اي شدن، 
آنها را به اجراي دقيق قوانين ملزم كرده اس��ت. 
اين وس��ط باشگاه هاي ما هس��تند كه مهم ترين 
دستاوردش��ان كس��ب مجوز حرفه اي از آس��يا 
محسوب مي ش��ود و همين  كه در ليگ  قهرمانان 
حضور داشته باشند و حذف نشوند به آن افتخار 

مي كنند و براي حريف كري مي خوانند.

دنيا  حيدري

يكه تازي رئيس فدراسيون فوتبال در تلويزيون 

از نمايش قدرت  تا  ادعاهاي 
تكراري  و غيرقابل باور

حضور ت��اج در يك برنامه تلويزيون��ي بار ديگر ش��هر را به هم ريخت، 
چراكه مثل هميش��ه اهم صحبت هايش حاش��يه اي بود كه جاي نقد 

بسيار داشت. 
    نمايش قدرت!

يكي از حاشيه هايي كه او بار ديگر پرونده اش را باز كرد، بحث پرداخت 
حواله خودرو به ملي پوشان بود، حواله اي كه اگرچه رئيس فدراسيون 
فوتبال توضيحات خوبي در خصوص آن ارائه داد، اما لابه لاي دفاعياتش 
به موردي اشاره كرد كه نمي توان به سادگي از آن گذشت. تاج مدعي 
شد ساير رشته ها المپيك را دارند و فوتبال جام جهاني را، اما او به اين 
مهم اش��اره نكرد كه ورزش��كاران براي اخذ مجوز حضور در المپيك 
پاداشي دست شان را نمي گيرد، ولی تيم ملي فوتبال ايران نه تنها بابت 
صعود انتظار پاداش دارد كه برای هر برد و مساوي هم چيزي دستش را 
مي گيرد. حال آنكه دريافتي فوتبالي ها بابت مساوي هايشان هم گاهی 
بيشتر از آن چيزي است كه مدال آوران المپيك نصيب شان مي شود. 
اما حرف های او زماني جالب مي ش��ود كه ادعا مي كند حضور در بين 
تيم جام جهاني خود مدال اس��ت و دليلش هم اين است كه از بين   32
270 كشوري كه براي رسيدن به جام جهاني تلاش مي كنند، تنها 32 
تيم موفق به حضور در بزرگ ترين رويداد فوتبالي دنيا مي شوند. تاج اما 
اشاره اي به اين مهم ندارد كه تيم ملي فوتبال ايران جواز حضور در اين 
رويداد را در پي رقابت با تيم هاي آسيايي به دست مي آورد، نه تيم هاي 
اروپايي يا آفريقايي. علاوه بر آن، او شاره اي به اين مسئله نمی كند كه 
صعود به اين رقابت ها زماني براي ايران قابل دس��ترس شده كه آسيا 
صاحب چهار، پنج سهميه شده و همين امروز اگر اين سهميه به دو تيم 
كاهش يابد، صعود ايران به جام جهاني شايد حتي به يك آرزو تبديل 
شود! به همين دليل توصيفات و توجيه هاي تاج بيشتر شبيه به نمايش 

قدرت است تا قدرتمند بودن!
   دستاوردهاي جعلي

او همچنين از س��اختمان پ��ك و هتل هاي كمپ تيم مل��ي به عنوان 
دستاوردهاي س��اختاري و از VAR به عنوان دس��تاورد نرم افزاري 
زمان خود ياد مي كند. حال آنكه بر كسي پوشيده نيست فوتبال ايران 
ساختمان پك را به لطف كي روش دارد. مرد پرتغالي كه در سال هاي 
حضورش در فوتبال ايران، فدراس��يون را مجبور به انجام برخي  كارها 
كرد كه يكي  از آنها ساختمان پك است، س��اختماني كه بي شك اگر 
اصرارهاي كي روش و روش خاص مطالبه گري او نبود شايد امروز چنين 
ساختماني را در فوتبال ايران نداشتيم كه رئيس فدراسيون بخواهد آن 

را يكي  از دستاوردهاي زمان خود بخواند. 
علاوه بر آن، سيستم كمك داور ويدئويي را هم هنوز نمي توان دستاورد 
زمان او در زمينه نرم افزاري خواند، چراكه دستاورد بايد ملموس باشد، 
نه نمايش��ي. درحالي كه VAR در فوتبال ايران همچنان يك ش��ئي 
نمايشي است و بس. اما اگر تا زمان حضور تاج، اين سيستم در تك تك 
ورزشگاه هاي كشور نصب و مورد استفاده قرار گيرد، بي شك مي توان 
آن را دستاورد زمان تاج خواند، ولی امروز كه دو سيستم وارد شده تنها 

جنبه نمايشي دارد و نمي توان از آن به عنوان دستاورد نام برد.
   بي جيره   و مواجب!

يكي ديگر از ادعاهاي تاج كه همواره از هر فرصتي براي بيان آن استفاده 
مي كند و در اين برنامه تلويزيوني نيز بدان اشاره داشت، عدم دريافت 

حقوق از فدراسيون است! 
او كه پيش از اين بارها در محافل مختلف مدعي شده بود از سال 67 در 
فوتبال حضور دارد ، در اين برنامه صراحتاً مي گويد: »از 86 به فدراسيون 
فوتبال آمدم و صبح ها ساعت 7 مي آيم و تا 8، 9 يا گاهي 10 شب درگير 
هستم، اما يك ريال حقوق، دس��تمزد، پاداش، ماشين، خودرو و سكه 
نگرفته ام.« البت��ه او اين حق را براي منتفدانش قائل مي ش��ود كه اگر 
مستندي خلاف گفته هايش دارند رو كنند، اما تأكيد رئيس فدراسيون 
بر حضور بي جيره و مواجب در فدراسيون فوتبال كه اتفاقاً براي نخستين 
بار نيست كه به زبان مي آيد، اين س��ؤال را مطرح مي كند كه او از چه 
راهي امرارمعاش مي كند كه تمام وقت خود را بي هيچ دريافتي صرف 

فوتبال كرده است؟! 
همين يك ادعا كافيست كه تصور كنيم تاج تا چه اندازه مخلصانه براي 
فوتبال و مردم كار مي كند، اتفاقي كه  اي كاش اندكي هم كه شده قابل 
باور بود و او اين حق را هم بايد براي مخاطبان و منتقدانش قائل شود كه 

ادعاهايش را به سادگي باور نكنند.

كره جنوبي به زحمت از شكست مقابل اردن گريخت 
و همي�ن موضوع كافي ب�ود كه س�ون هيونگ مين، 
كاپيتان اين تيم و ستاره تاتنهام با ناراحتي كامل زمين 
مس�ابقه را ترك كند، اما در حالي كه حتي عكاسان و 
خبرنگاران هم به خاطر شرايط روحي او جرئت نزديك 
شدن به سون را نداش�تند، حسين عموته، سرمربي 
مراكش�ي اردن خواس�تار گرفتن س�لفي با كاپيتان 
كره جنوبي شد و اينجا بود كه سون بزرگ منشي خود 
را نش�ان داد و به رغم ناراحتي زياد با روي باز همراه 
سرمربي اردن عكس گرفت. چنين رفتاري يك كلاس 
درس اخلاق براي كساني است كه گمان مي كنند بعد 

از هر شكست دنيا به آخر رسيده است.

 شصت و هشتم  جهان  
و اين همه  ادعا!
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 پنجم آسيا شد 
 و از ازبكستان 

جا ماند

هوش مصنوعي اعتقاد دارد ژاپن قهرمان آسيا مي شود. وب سايت 
كووره چندين س��ؤال بحث برانگيز در خص��وص جام ملت هاي 
آسيا از هوش مصنوعي پرسيد، از جمله پيش بيني قهرمان اين 
مسابقات كه پاسخ اين بود: »ژاپن تيمي قوي و جوان با گروهي از 
بازيكنان بااستعداد است. اين تيم بيشترين شانس را براي بالاي 

سر بردن جام دارد.« 

يورگن كلينزمن، سرمربي كره بعد از تس��اوي مقابل اردن گفت 
ويدئوي نيم��ه اول بازي را  دوباره تماش��ا خواهد ك��رد و حتماً با 
بازيكنانش حرف می زند.  س��رمربي كره گفت: »خيلي مهم است 
كه  مش��كلات را هرچه س��ريع تر برطرف كنيم. براي بازي بعدي 
خيلي كار داريم. بايد به همه نش��ان دهيم كه مشكلي براي ادامه 

بازی ها نداريم .«

روبرتو مانچيني، سرمربي تيم ملي فوتبال عربستان تأكيد مي كند 
كه در تيمش هيچ حاشيه اي وجود ندارد و اميدوار است تيمش به 
قهرماني برسد: »فضاي اردو بسيار مثبت است و هيچ بحراني وجود 
ندارد. بازيكنان خوشحال هستند و اميدواريم اين جو مثبت ادامه 

داشته باشد. نمي خواهم دوباره در مورد حواشي صحبت كنم.«

سرمربي تيم ملي مالزي معتقد اس��ت تيم او پس از دو شكست 
همچنان براي صعود به دور حذفي ش��انس دارد. كيم پان گون 
مي گويد: »تيم ملي مالزي مدام در حال پيش��رفت اس��ت. اين 
باخت درس جديدي است كه بايد براي آينده از آن استفاده  كنيم. 
ما اشتياق و آرزوي رسيدن به دور دوم جام ملت ها را داريم، ولي 

كارمان بسيار سخت است.«

اخبار جام ملت ها 

جيوواني اینفانتينو

رئيس فيفا


